
                                                    Protokół  Nr XXVIII/17  
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 28 kwietnia  2017 r. 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXVIII sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Radny nieobecny :  
1.Mateusz Jarosz – nieobecność usprawiedliwiona  
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska  
Radca Prawny Urzędu Gminy Pan Krzysztof Judek 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Ładniak  
Kierownik Ośrodka Administracyjnego Szkół Pani Władysława Czyczyn  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXVIII sesji Rady 
Gminy Stargard i wobec braku uwag poddał pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy wstrzymujące się „ 0 przyjęła porządek obrad i według tego porządku 
obradowała w treści jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Stargard 
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXVII  z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 31 

marca 2017 r.    
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy  
   Stargard dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110 kV w obrębach  
    Klępino i Sułkowo  
4.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic drogom wewnętrznym w miejscowości  
   Grzędzice   
5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 
nieruchomości  
   stanowiącej własność gminy 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół  
   podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju  
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   szkolnego  
7.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego   
8.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb     
   mieszkańców gminy  
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
9.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów  
    sportowych  na terenie gminy 
    Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
10.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2016 rok oraz  
      przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2017 r.  
      Sprawozdanie przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna  
      Ładniak 
11.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
12.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
13.Odpowiedzi na interpelacje radnych  
14.Wolne wnioski i zapytania  
15.Sprawy różne  
16.Ustalenie terminu następnej sesji  
17.Zamknięcie obrad sesji 
Przewodniczący rady poinformował, że do protokołu Nr XXVII/17 z obrad sesji Rady Gminy 
Stargard odbytej w dniu 31 marca  2017 r. radny Józef Tracz  do swoich wypowiedzi zgłosił 
poprawki i przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania wraz z  
naniesionymi poprawkami.                                                                                             
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła protokół Nr XXVII/17 z obrad sesji Rady 
Gminy Stargard odbytej w  dniu 31 marca  bez odczytywania ( uwzględniający poprawki). 
Ad.1  
Jak wyżej. 
Ad.2 
 Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/201/17 w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego 
napięcia 110 kV w obrębach Klepino i Sułkowo 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się ‘0 – podjęła uchwałę Nr XXXVIII/201/ 17  w sprawie  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii 
elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110 kV w obrębach Klepino i Sułkowo, która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/202/17 w sprawie nadania nazw ulic drogom 
wewnętrznym w miejscowości Grzędzice 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę nr XXVIII/202/17 w sprawie 
nadania nazw ulic drogom wewnętrznym w miejscowości Grzędzice, która stanowi załacznik 
nr 4 do protokołu. 
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Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/203/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  umowy 
użyczenia nieruchomości stanowiącej własność gminy  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXVIII/203/17 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie  umowy użyczenia nieruchomości stanowiącej własność gminy, 
która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/204/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania 
sieci szkół podstawowych  i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego 
ustroju szkolnego   
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXVIII/204/17 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  i gimnazjum 
prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego, która stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/205/17  w sprawie zwołania zebrania wiejskiego  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za” , 
„przeciw’ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXVIII/205/17  w sprawie 
zwołania zebrania wiejskiego, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Ad.8 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji dotycząca tematu  funkcjonowania transportu lokalnego i 
podmiejskiego pod kątem  potrzeb mieszkańców gminy, a mianowicie: 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 
2017 r. przeanalizowała informację dotyczącą funkcjonowania transportu lokalnego i 
podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy i wyrażając swoją opinię, informację 
przyjęła.  
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.9 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
stanowisko komisji dotyczące funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, 
przedszkoli oraz klubów sportowych na terenie gminy, a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2017 r. 
przeanalizowała sprawozdanie z funkcjonowania biblioteki publicznej, informację z 
funkcjonowania świetlic wiejskich, przedszkoli wiejskich i klubów sportowych i wyrażając 
swoje stanowisko, przygotowane informacje stanowiące całość informacji, komisja przyjęła. 
Przewodniczący komisji dodatkowo poinformował ,że na posiedzeniu komisji 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski przedstawił jak wygląda sytuacja 
finansowa klubów sportowych na terenie gminy, że otrzymane środki są  zbyt skromne. 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do informacji dotyczącej klubów sportowych 
poinformowała, iż po podliczeniu najwięcej środków pochłonęły opłaty sędziowskie i opłaty 
związkowe i jest to kwota 57 848,00 zł  i dodała ,co ma to wspólnego z rozwojem sportu i 
kultury fizycznej. 
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Radni w trakcie dyskusji  wymieniali pozostałe koszty jakie ponoszą kluby sportowe i były to 
koszty związane  z obsługą medyczną, utrzymaniem obiektów i to, że ciągle opłaty 
sędziowskie rosną. 
Ad.10 
Pani Anna Ładniak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  przedstawił  - 
Sprawozdanie  z realizacji zadań z zakresu wspierania  rodzin za 2016 rok oraz  
przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2017 r. 
Pani Kierownik Anna Ładniak po przedstawieniu sprawozdania odpowiadała na pytania 
radnych.  
Sprawozdanie w/w  stanowi załącznik  nr 8 do niniejszego protokołu. 
Ad.11 
Radni przed posiedzeniami komisji, które odbywały się przed sesją otrzymali pisemną 
informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez gminę w okresie  
międzysesyjnym wraz z zestawieniem wydanych zarządzeń przez Wójta Gminy. 
Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Wójt Gminy również poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach brał udział 
wspólnie z zastępcą lub każdy z osobna. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.12 
Przewodniczący rady składając informacje na temat działalności od ostatniej sesji  
poinformował, że uczestniczył  w Kiermaszu Świątecznym w Strachocinie, a następnie 
odczytał pisma, które wpłynęły do biura rady od ostatniej sesji , a mianowicie : 
-  sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy Stargard za 2016 rok , 
- informacja o stanie mienia komunalnego, 
- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji  kultury  za   
   2016 rok 
Odnosząc się do w/w sprawozdań i informacji przewodniczący rady przypomniał, iż są to 
dokumenty związane z sesją absolutoryjną, które to dokumenty  zostaną radnym w terminie 
późniejszym przesłane.  
- pismo mieszkańca Sowna  z dnia 5 kwietnia 2017 r. w sprawie rozpatrzenia   prośby  
  odnośnie remontu  mieszkania, którego stan opisał w piśmie poprzednim z dnia  
  16.03.2017 r.  
Wójt Gminy odnosząc się do sprawy poruszonej w piśmie tj. remontu mieszkania powiedział, 
że jest to trudna sytuacja, bo nie jest to mieszkanie należące do Gminy, ani do mieszkańca 
Sowna, który  obecnie oczekuje na dom pomocy społecznej i dodał wójt, że należy temu Panu 
pomóc, bo wymaga tej opieki i  pomocy.  
Radny Jarosław Kornet zapytał jak długie jest oczekiwanie na zabranie  do domu pomocy 
społecznej . 
Obecna na posiedzeniu Pani Anna Ładniak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej udzieliła odpowiedzi informując, że czas oczekiwania  na miejsce w  dom pomocy 
społecznej jest dość długi i jest to osoba posiadająca orzeczenie o niepełnosprawności , jest na 
drugim miejscu listy i byłyby to rok 2018. Mieszkaniec  Sowna informowała Pani Kierownik 
chciałby, aby dom pomocy znajdował się w pobliżu jego obecnego miejsca zamieszkania.   
Przewodniczący rady powiedział, że taki dom pomocy znajduje się w   Pyrzycach. 
Pani Kierownik Anna Ładniak odpowiedziała, że osoba ta otrzymał  propozycję  schroniska 
na czas oczekiwania i początkowo wyraził zgodę , lecz później ją wycofał. 
Radny Jarosław Kornet wyjaśnił dlaczego ta osoba odmówiła przyjęcia propozycji pobytu w 
schronisku. Radny poinformował, że  należałoby ten lokal trochę odmalować i poprawić 
podłogę. Kwota, która będzie przeznaczana  na jego utrzymanie  w domu pomocy społecznej   
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będzie znaczna, to czy nie można  teraz  pomóc i wykonać doraźny  remont na czas 
oczekiwania. Meble ta osoba  spaliła informował radny, ponieważ był pewien, że w połowie 
marca pójdzie do domu pomocy społecznej, a remont to odświeżenie i naprawa podłogi. 
Pani Kierownik Anna Ładniak zaproponowała, aby na czas oczekiwania na miejsce w domu 
pomocy społecznej wynająć pokój, ponieważ nie wiadomo jak zakwalifikować  wydatki na 
remont nie swojego lokalu, jak uzasadnić wydatek. 
Radny Jarosław Kornet zabierają powtórnie głos powiedział, iż myśli i oczekuje, że w jakimś 
zakresie ta pomoc będzie udzielona, aby ta sprawa wyglądała jaśniej.  
Ad.13 
Brak interpelacji. 
Ad.14 i 15  
Radny Mariusz Klewin  powiedział ,że na sesji marcowej był obecny Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych i  radny zgłosił problem dotyczący remontu dróg w miejscowości Pęzino,   i od 
tego czasu minął miesiąc i połowa dróg jest wykonana , a reszta nie. 
Radny Jarosław Kornet zapytał o podanie terminu ogłoszenia przetargu na inwestycję 
dotyczącą rozbudowy i przebudowy Szkoły Podstawowej w Sownie wraz z dobudową sali 
gimnastycznej i zagospodarowaniem terenu w miejscowości Sowno. 
Wójt Gminy odpowiedział, że  jest to duży przetarg , który wymaga  skoncentrowanego 
podejścia  do tematu i   w pierwszym tygodniu  maja będzie przetarg ogłoszony. 
Dokumentacja jest gotowa, a realizujący inwestycję kierownik musi przejrzeć jeszcze raz 
dokumentację przetargową i odpowiednio podzielić harmonogram robót. 
Radny Józef Tracz zabierając głos powiedział, że ma trzy pytania o dwóch rozmawiano na 
komisji i tak pierwsze  dotyczyło rozbudowy i wymiany sieci wodociągowej w miejscowości 
Ulkowo i tutaj Pan Wójt miał się zorientować  jak wygląda sprawa projektu, pozwolenia i 
kwestia przetargu, kiedy się odbędzie . 
Wójt Gminy odpowiedział, że projekt został złożony z kompletem dokumentacji  do wydania 
pozwolenia na budowę w Starostwie. Po uzyskaniu  pozwolenia na budowę przygotujemy   
ogłoszenie przetargu. 
Radny Józef Tracz  zapytał o drugą rzecz, a była to   ścieżka rowerowa, która jest w planie od 
Stargardu do Marianowa, a Pan Wójt miał się zorientować,  czy jest wskazany termin budowy 
tej ścieżki . 
Wójt Gminy odpowiedział , że koordynowaniem działania zajmuje się Zarząd Dróg w 
Koszalinie i inaczej będzie wyglądał przebieg ścieżki. Jest ścieżka wzdłuż ul. Gdańskiej  do 
nowej Kolonii Kiczarowo, a następnie wójt poinformował jak ma  fatycznie przebiegać nowa 
ścieżka, i  ma się zaczynać  w Stargardzie przez ulicę Klonową  w kierunku  Ulikowo ( przy 
stacji ) i dalej Marianowo, przebieg tej ścieżki będzie  poza   zasięgiem  dróg powiatowych i 
wojewódzkich.     
Przewodniczący rady odnosząc się do nowego proponowanego przebiegu  ścieżki rowerowej 
powiedział ,że ten przebieg będzie bardziej bezpieczny dla rowerzystów. 
Natomiast radny Józef Tracz  dodał ,że tymi drogami porusza się ciężki sprzęt rolniczy i jaka 
będzie trwałość tej inwestycji. 
Kontynuując wypowiedź radny poinformował ,że w dniu wczorajszym  były zabierane 
odpady niesegregowane  i został uszkodzony kosz, zerwana pokrywa i był to kontener o 
pojemności 1100 l , pracownicy nie poinformowali o tej sytuacji , tylko odjechali i tutaj radny 
przypomniał ,że były wcześniej rozmowy o takich sytuacjach  i odszkodowaniu. Radny  w tej 
sprawie  złożył odpowiednie pismo w sekretariacie, aby zwrócić się do Związku  o 
interwencję. 
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Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że ma pytanie do Pana Wójta w kwestii PKP, o którą to 
sprawę raz już pytał  na komisji, a  dotyczy przejazdu kolejowego i dziur przy przejeździe a 
następnie zapytał, czy ten temat będzie załatwiony.  
Wójt Gminy odpowiedział, że jeszcze nie było rozmowy z PKP na ten temat.  
Drugie pytanie zadane przez  radnego Mariusza Sikorskiego dotyczyło tego, czy gmina 
opiniowała plan przebudowy linii kolejowych na odcinku  przez Grzędzice, ponieważ 
mieszkańcy otrzymują  pisma, a dotyczy to tych mieszkańców, którzy posiadają  
nieruchomości przy linii kolejowej, że będą wznawiane granice i wydzielane z ich posesji 
działki na poszerzenie pasa inwestycji kolejowej. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w tej sprawie mu nic nie wiadomo, ale zostanie  
przeprowadzone rozeznanie. 
Sekretarz Gminy dodatkowo wyjaśniła ,że  były wydawane  opinie ale nie pamięta w jakim 
zakresie i  czy do obrębu Grzędzice dlatego zapona się ze sprawą. 
Radny Mariusz Sikorski dodał, że w Grzędzicach w miejscu gdzie jest  ulica Radości (na 
zakręcie) jest działka nieruchomość należąca do gminy i tam też pewnie będzie ucięty 
kawałek działki.  
Kontynuując wypowiedź radny zaznaczył, że jest to inwestycja publiczna, że większość 
działek jest zagospodarowanych i mieszkańcy są zdziwieni, powiedział radny kiedy dostają  
informację od geodezji, że przyjeżdża geodeta , a wcześniej nie  mieli wiedzy na ten temat, i 
dlatego radny pytał, czy gmina posiadała taką informację.     
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała, czy gmina analizuje sprawy związane z wywozem 
śmieci. 
Wójt Gminy odpowiedział, że gmina analizuje sprawy związane z wywozem odpadów i 
dodatkowo wójt poinformował, że na posiedzeniu komisji gospodarki mienia komunalnego i 
budżetu były pytanie w tej sprawie i wójt  udzielił informacji, a ponownie w dniu dzisiejszym 
Wójt Gminy przedstawił to radzie i informował ,że odbyło się spotkanie wszystkich gmin 
Związku z udziałem Wójtów i Skarbników, na którym to spotkaniu została przedstawiona   
sytuacja  Związku. Niewiele się poprawiło, bo  zadłużenie jest spore, natomiast 
nieściągalność spadła  i wynosi 11 %,  dla Gminy Stargard wynosi  powyżej 11 %, dla innych 
gmin 3 %. Dyskusja zmierzała do tego powiedział wójt, aby ustalić dalszy tryb postępowania 
i ustalono dwa kierunki pozbycia się długu i tak , pierwszy kierunek to ustanowienie 
dodatkowej odpłaty od każdego mieszkańca na poczet zadłużenia   w wysokości 1,50 zł do 
1,75 zł , a drugi to powrót do stawek  jakie obowiązywały przed obniżką tj. 15 zł za 
segregowane i  19 zł za zmieszane. Po przeliczeniu  w naszej gminie jest  złożonych 
deklaracji na 10 500 osób  , a według GUS-u  winno być  12 840 , co dałoby dodatkową  
kwotę  300 tys zł  w skali roku. 
Kontynuując wypowiedź wójt powiedział, że większość się skłaniała do tego, aby podnieść 
stawkę za wywóz odpadów do kwoty 15 zł za segregowane i  19 zł zmieszane. Co do zysku 
spółki  wnioskowałem mówił wójt, aby te środki nie poszły na inwestycje tylko  na spłatę 
zadłużenia. Ponadto wójt poinformował ,że w obecnej chwili zadłużenie ogółem wynosi 
około 3,6 mln zł.  
Przewodniczący rady zapytał, czy przybywa  czy ubywa członków Związku. 
Wójt Gminy odpowiedział, że dwie gminy szykują się do odejścia i jest to  Nowogródek 
Pomorski i Kozielice – nie podjęli uchwały w sprawie przyjęcia zmiany w Statucie. Ja 
zapowiedziałem, informował wójt  że gmina Stargard też przygotowuje uchwałę o wyjściu na 
czerwiec i tutaj jest niebezpieczeństwo dodał wójt, ponieważ  zgodnie z umową zmniejszy się  
strumień odpadów  i mogą żądać odszkodowania . Szukamy możliwości takiej, aby wystąpić 
ze Związku nie płacąc odszkodowania , w przeciwnym wypadku należałoby  dotrwać do 
końca.  
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Radny Józef Tracz  zapytał , czy spółka podjęła działania, aby ustalić faktyczny wywóz  ilości 
odpadów, bo przecież wiemy informował radny , że  ilość koszy raczej się nie zmieniła, 
częstotliwość wywozu jest taka sama , a ilość wywożonych śmieci jest więcej i tutaj należy 
zapytać  dodał radny, jak to jest , czy jest możliwość skontrolowania tej firmy, która  wywozi 
odpady komunalne.  
Wójt Gminy odpowiedział, że są podejmowane działania , aby to skontrolować. Zgodnie z 
umową naliczane są kary za złe wykonanie usługi i dlatego należy zgłaszać wszelkie uwagi 
dotyczące złego wykonania usługi. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała , czy gmina prowadzi ewidencję składanych skarg przez 
ludzi i czy te skargi są  przesyłane dalej . Spotkałam osoby, które informowały, że psute są 
małe kosze, a gmina  nie przyjmuje skarg , Związek nie przyjmuje skarg i odsyła  ludzi do 
Firmy EKO-FIUK, odsyłanie tych ludzi do firmy jest  nieporozumieniem – dodała radna. 
Słyszałam  informowała radna , że jedna firma odbiera worki i robi to w sposób kulturalny i 
poprawnie, natomiast inna firma miałaby odbierać kosze, które są źle traktowane,  pękają , a 
ludzie muszą kupować nowe, natomiast  gmina o takich zdarzeniach nie wie. 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział, że może zagwarantować, że każde 
zgłoszenie  przyjęte w Gminie zostanie przekazane do Zawiązku.  
Radna Wiesława Kuśnierz dodała, że Związek  telefonicznie informuje, że mieszkańcy  mają 
się zwracać do firmy EKO-FIUK. 
Radny Józef Tracz   odnosząc się do propozycji Wójta  powiedział ,że dobrą stroną było by 
aby wszelkie  sprawy zgłaszane  na piśmie przechodziły przez gminę, gmina miałaby 
argument,  a status sprawy byłby inny , niż telefon , gdzie nie ma dowodu. 
Radna Wiesława Kuśnierz poinformowała, że czytała korespondencję mieszkanki Małkocina, 
która doprowadziła do tego że   agent PZU przyszedł do niej, a po jakimś czasie otrzymała   z 
PZU odpowiedź , że Firma EKO-FIUK zawarła  ubezpieczenie na szkodę powyżej 1 tys zł.  
Radny Józef Tracz powiedział ,że należy podkreślić, iż ludzi wprowadza się  w błąd , firma 
zawarła z PZU  w drodze cięcia kosztów  dobrowolne ubezpieczenie, a zapewne dodał radny 
posiada ubezpieczenie od działalności firmy, bo inaczej do przetargu nie mogłaby  przystąpić 
i generalnie odpowiada  za te szkody, ale z innego ubezpieczenia.  
Radny Jarosław Kornet zapytał, czy zadłużenie się zwiększyło, czy spada , na co wójt 
odpowiedział,  że spada. 
Kontynuując wypowiedź radny  przypomniał ,że Związek zafundował nam kupno koszy i 
była rozmowa o tym, że będą  te kosze uszkadzane, że nie jesteśmy w stanie tego upilnować .  
Ponoszone opłaty  w tym gminy i  mieszkańców stanowią wysokie koszty, jeśli będzie 
zwyżka  to na poczet  długu i tutaj radny zapytał jak to się ma  do ściągalności zaległości tych 
osób, które nie płacą . 
Wójt Gminy udzielając odpowiedzi poinformował ,że zadłużenie  w skali Związku spadło z 
19 % na  11 % , windykacja jest prowadzona zgodnie z przepisami,  prowadzone są rozmowy, 
aby zmienić sposób naliczania opłaty i tutaj wójt dodał ,że  bardzo ważną kwestią , jest 
rzetelność złożonych deklaracji i to zdaniem wójta kuleje. 
Radna Agnieszka Lenda  zwróciła się z prośbą, aby przewodniczący komisji  przy 
podejmowaniu uchwał  ewentualnie  wypowiedzieli się  o dyskusjach nad poszczególnymi 
projektami uchwał na posiedzeniach swoich komisji, bo komisja rewizyjna jest tylko 3-
osobowa i mamy taki niedosyt dyskusji. 
Przewodniczący rady odpowiedział, że jest taka możliwość iż  każdy radny może 
uczestniczyć w pracach innej  komisji, niż tej do której należy. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedział ,aby była taka informacja  dołączona do projektu 
uchwały , że komisja bez uwag przyjęła projekt uchwały . 
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Przewodniczący rady przypomniał, że podając uchwałę pod głosowanie zawsze  pyta się, czy 
są uwagi bądź pytania do danego projektu uchwały. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do sprawy związanej z zastanowieniem się dalszego 
bycia Gminy w Związku poruszył temat  transportu  oraz  kosztów związanych z 
dostarczeniem  do punktu segregacji odpadów budowlanych, jak również kosztów Gminy w 
przypadku usunięcia tego typu odpadów np. z lasu i tutaj radny dodał, iż jest to problem nie 
rozwiązany i dobrze by było korzystać  z punktu  Miasta w Łęczycy, wtedy ta odległość jest 
mniejsza i swoim transportem można byłoby dowozić.  
Przewodniczący rady zabierając głos powiedział, że  przed podjęciem decyzji za pozostaniem 
czy wyjściem ze Związku  należy przeprowadzić symulację kosztów, bo powołanie nowej 
Firmy , wiąże się z zatrudnieniem osób, ogłoszenie przetargu. Kontynuując wypowiedź 
przewodniczący rady powiedział, że  powinniśmy dążyć do tego, aby usprawnić  działania 
Związku i Firmy , pomóc Związkowi. Kończąc wypowiedź przewodniczący rady odniósł się 
do problemu  dotyczącego wywozu gruzów i kosztów.         
Radny Józef Tracz zabierając głos powiedział, że zamysł  powstania Związku  był dobry, ale 
z roku na rok dyskutujemy, że to nie idzie w dobrą  stronę  i tak po pierwsze powiedział 
radny,  gmina coraz więcej musi dopłacać  i wykładamy  większe pieniądze, sprawność 
działania Związku  nie zapewnia  nam pewnej  przyszłości , bo nie mamy wiedzy  jakimi 
działaniami  Związek  się kieruje, cały czas  coś się zmienia , brnięcie dalej  może okazać się  
kosztowniejsze, niż wyjście i radny dodał ,że myśli tutaj  o mieszkańcach i to ,że  gmina  
dokłada się składką, a   to są też wydatki mieszkańców, więc utrzymywanie tego Związku 
według radnego może być kosztowne dla gminy, wtedy kiedy będziemy się kierowali tym , że 
pozostajemy. Poza  tym regulamin nowy ten, który bardziej wiąże członków  jest nie przyjęty, 
a działamy na starym , kwestia  wyjścia dodał radny jest nie tak kosztowna jak przewiduje 
nowy regulamin.     
Przewodniczący rady  powiedział, że do podjęcia decyzji pozostało półtora miesiąca  i trzeba 
przygotować analizy i opracować symulację. 
Radny Józef Tracz powiedział , że wiedzieliśmy o kosztach jakie gmina ponosiła przy 
współpracy  z Remondisem , można je trochę rozwinąć o te lata , które się zmieniły  i 
teoretycznie  można przewidzieć koszty,  można się do tego odnieść, czy będzie to korzystne 
czy nie.    
Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że Związek  ciągle przypomina o tym ,że na jedną 
gminę przypada 0,7 pracownika , przypomina również o tym kiedy Gmina Marianowo 
prowadziła  sama wywóz odpadów zatrudniała  dwie osoby i musiała  dopłacić 250 tys zł., z 
jakich powodów tego nie wiem – dodał wójt. Faktem jest, że przynależność do Związku  
miała się nam opłacać, i prawdą jest  że przynależność do Związku powoduje, że ponosimy 
konsekwencje  nie za swoje decyzje, są to argumenty dodał wójt , które należy uwzględnić 
przy ostatecznej dyskusji. Pan  Józef Tracz mówi o współpracy z Firmą  Remondis, ale w 
przetargu wygrała Firma  z dużo mniejszymi cenami za tonę , a teraz okazuje się, że jest 
więcej ton i pytanie na spotkaniu padło, co Związek zrobił , aby sprawdzić tonaż. Będzie to 
trudna decyzja powiedział wójt , ale trzeba mieć dane na stole.  
Przewodniczący rady powiedział  ,że pozostało tylko półtora miesiąca  na przygotowanie 
analizy i należy się umówić co dalej. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał jak wyglądać będzie  w praktyce sprawa, jeżeli podejmiemy 
uchwałę o wystąpieniu, a potem się rozmyślimy, to musimy podjąć uchwałę o przystąpieniu 
czy unieważnieniu już podjętej.. 
Radca Prawny Pan  Krzysztof  Judek odpowiedział, że jeżeli jest podjęta  uchwała, to 
nastąpiło wypowiedzenie i dlatego należy podjąć uchwałę o   przystąpieniu. 
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Radny Jarosław Kornet powiedział, że ma ważną rzecz  do przekazania, ponieważ  nikt nie 
kontroluje  tonażu wywożonych odpadów, a powinny  być kontrolowane wszystkie kursy 
należy wziąć pod uwagę to, że Firma wywożąca odpady komunalne obsługuje nie tylko  
gminy należące do Związku .W późniejszej wypowiedzi radny  dodał, że jest to 
zastanawiające, dlaczego tak bardzo wzrósł tonaż  wywożonych odpadów. 
Wójt Gminy odpowiedział, że  odbywa się kontrola tonażu wywożonych odpadów. Ponadto 
wójt poinformował, że na spotkaniu była poruszona sprawa dotycząca tego, aby Związek 
przejął na siebie  wywóz  odpadów z nieruchomości niezamieszkałych.  I wójt wytłumaczył 
dlaczego. 
Ad.16 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXIX sesji Rady 
Gminy i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie:  
- XXIX sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 24 maja 2017 r. godz. 1000 , 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu  dnia 22 maja 2017 r. godz. 830, 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 23 maja 2017 r. godz. 1100 , 
- komisja rewizyjna dnia  23 maja 2017 r. godz. 800 . 
Ad.17  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim  za udział i o godz. 1200 zamknął obrad XXVIII sesji Rady Gminy 
Stargard. 
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